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Protokół Nr 11/XXVII/2012 
 
z XXVII sesji zwyczajnej Rady Gminy w Boronowie, która odbyła się w dniu 28 listopada 
2012r. w sali narad Urzędu Gminy w Boronowie w godz. 16.00 –19.00. 
 
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Czyż otworzył sesję stwierdzając prawomocność 
obrad, gdyż na stan 15 radnych w posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych. Radna Aniela Frania 
nieobecna usprawiedliwiona.  
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Wójt Gminy – Rufin Majchrzyk 
Sekretarz Gminy- Szymon Żyłka 
Skarbnik Gminy- Małgorzata Cyl 
Radca Prawny – Mirosława Sulewska 
Dyrektor GOK- Bogusława Leśniowska  
Dyrektor ZPO- Bożena Ledwoń 
oraz mieszkańcy  
 
Ad. 2 
Wójt Gminy Boronów Rufin Majchrzyk  zaproponował wprowadzenie do porządku obrad 
punktu 7a o brzmieniu: Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Boronów na 2012 
rok. Wprowadzenie uchwały spowodowane jest wpłynięciem dodatkowych środków 
w ramach subwencji oświatowej. 

Rada Gminy 14 głosami „za” (jednogłośnie) przyjęła propozycję Wójta Gminy dotyczącą 
wprowadzenia do porządku obrad punktu 7a.  

Rada Gminy 14 głosami „za” (jednogłośnie) przyjęła następujący porządek obrad.  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu nr 10/XXVI/2012 z sesji Rady Gminy z dnia 7 listopada 2012 r. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach radnych podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 
5. Informacje z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Boronów na rok 2012.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Boronów na rok 2012.  
7a.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Boronów na 2012 rok.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2012-

2021.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia  do  sprzedaży   nieruchomości gruntowej, 

niezabudowanej, położonej w Boronowie,  stanowiącej  własność Gminy Boronów.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Boronów 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie 
na rok 2013”.  

11. Omówienie projektu budżetu na 2013 r.: 
a) przedstawienie projektu budżetu przez Skarbnik Gminy, 
b) dyskusja na temat projektu budżetu. 

12. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 
13. Interpelacje i zapytania radnych. 
14. Wolne głosy i wnioski. 
15. Sprawy różne. 
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16. Zakończenie sesji. 
 

Ad. 3 

Radna Irena Brol poprosiła o wniesienie poprawki do swojej wypowiedzi zapisanej 
w protokole z poprzedniej sesji w punkcie 16.  Mianowicie, prosiła o dokonanie następującej 
zmiany „Radna Irena Brol wyjaśniła, że w przypadku słabych egzaminów z j. angielskiego 
powodem może być fakt, że egzaminy te są po raz pierwszy wprowadzone i uczniowie nie 
mają nawyku uczenia się. Do egzaminu z języka niemieckiego natomiast przystąpiło troje 
uczniów, w tym jeden olimpijczyk, co bezpośrednio miało wpływ na wysokie wyniki.”. 
Radna Jolanta Sierańska  wniosła uwagę do swojej wypowiedzi w punkcie 19 protokołu 
z poprzedniej sesji. Prosiła o wprowadzenie następującej treści: „Radna Jolanta Sierańska 
zapytała, czy wiadomo coś w sprawie remontu drogi z Leśniaków do Boronowa”.  
Rada Gminy 14 głosami „za” przyjęła autopoprawkę zgłoszoną przez radną Irenę Brol 
w punkcie 16 protokołu. 
Rada Gminy 14 głosami „za” przyjęła autopoprawkę zgłoszoną przez radną Jolantę 
Sierańską w punkcie 19 protokołu. 
 
Rada Gminy 14 głosami „za” (jednogłośnie) przyjęła protokół nr 10/XXVI/2012 z sesji Rady 
Gminy z dnia 7 listopada 2012 r. wraz z wprowadzonymi poprawkami.  
 
Ad. 4 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował o działaniach podejmowanych przez radnych 
w okresie międzysesyjnym.  

� Przewodniczący Rady Edward Czyż wraz z radnymi Sławomirem Badurą oraz 
Bogdanem Hutszem uczestniczyli w spotkaniu Zarządu OSP w Boronowie. W 
spotkaniu brał udział również Wójt Gminy. Głównymi tematami spotkania było 
omówienie zakupu samochodu dla OSP w Boronowie, które raczej w tym roku nie 
dojdzie do skutku z powodu braku dofinansowania przez Zarząd Wojewódzki OSP  
oraz remont sali imprezowej. Uzgodniono , że remont będzie odbywał się etapami. W 
pierwszym    przewidziano  remont sufitu. Ponadto przedstawiciele OSP 
zaprezentowali zgromadzonym zakupiony nowy sprzęt ratunkowy.  

� Przewodniczący Rady Gminy uczestniczył w Zgromadzeniu Przedstawicieli 
Subregionu Centralnego w Mikołowie . Problematyka  pozyskiwania środków przez 
gminy na lata 2014-2020.  

o Odbyło się spotkanie z Ekonomem Kurii i Ks Proboszczem  na probostwie, w 
którym uczestniczyli Wójt Gminy Rufin Majchrzyk, Sekretarz Gminy Szymon 
Żyłka, Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Irena Brol oraz Radca 
Prawny Urzędu Gminy. Tematem spotkania było uzgodnienie treści umowy 
użyczenia terenu w celach inwestycyjnych na terenie parkingu przy cmentarzu.  

Ad. 5 

Wójt Gminy  przedstawił sprawozdanie z działalności między sesjami - informacja stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Wójt Gminy rozwinął temat spotkania na probostwie. Poinformował, że jest przygotowana 
umowa regulująca kwestie inwestowania przez Gminę na terenie kościelnym. Będzie 
konieczne wprowadzenie do tej umowy kilku zmian, polegających na wprowadzeniu 
dodatkowej działki (część rozjazdu przy drodze wojewódzkiej). W najbliższych dniach po 
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wprowadzeniu zmian Wójt planuje udać się do Ks. Proboszcza w celu podpisania umowy. 
Ważne jest dokonanie niezbędnych formalności przed uchwaleniem budżetu gminy, aby było 
wiadomo, czy inwestycję można wprowadzić do budżetu gminy na rok 2013.  
Przewodniczący Rady zapytał Wójta na jaki czasookres będzie podpisana umowa.  
Wójt Gminy  odpowiedział, że na okres 30 lat. To odpowiedni czasokres, aby inwestycja się 
zamortyzowała.  
 
Ad. 6 
 
Skarbnik Gminy Małgorzata Cyl wyjaśniła w jaki sposób dokonuje się przeniesienia 
środków. Zmniejsza się  środki o 14 000 zł na zadaniu inwestycyjnym „zagospodarowanie 
terenu przy ul. Wojska Polskiego i Wolności. Środki te przeznacza się na następujące zadania: 
- 1 000 zł na dotację dla Gminy Koszęcin, na zwrot kosztów za pobyt trójki dzieci 
z Boronowa w prywatnym przedszkolu w Koszęcinie, 
- 3 000 zł na zwiększenie dotacji dla Prywatnego Przedszkola Krzyś w Boronowie, 
- 10 000 zł na stypendia dla uczniów.  
Wójt Gminy Rufin Majchrzyk poinformował, że odnośnie środków przeznaczanych na 
stypendia, kwota ta dotowana bezpośrednio przez gminę z roku na rok jest większa, ponieważ 
środki otrzymywane od Wojewody nie wystarczają na wypłaty dla wszystkich uprawnionych 
osób.  
 
Rada Gminy 14 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 79/XXVII/2012 w sprawie 
zmian budżetu gminy Boronów na 2012 rok.  
 
Ad. 7  
 
Skarbnik Gminy  wyjaśniła, że w § 1 projektu uchwały na wniosek dyrekcji Zespołu 
Placówek Oświatowych środki na wynagrodzenia wraz z pochodnymi  pozostające w 
rozdziale zespołu obsługi ekonomiczno-administracyjnej szkół w wysokości 4 100 
przenosimy na wynagrodzenia wraz z pochodnymi w świetlicy szkolnej.  
W § 2 również na wniosek dyrekcji ZPO zwiększamy budżet gminy po stronie dochodów 
i wydatków o kwotę 13 000 zł. Są to wpłaty za obiady w stołówce szkolnej, które po stronie 
wydatków przeznaczamy na zakup żywności do przygotowania obiadów. 
W § 3 zmniejszamy budżet o kwotę 58 793,64 zł, tj. po stronie przychodów pochodzących 
z wolnych środków oraz po stronie rozchodów o spłatę pożyczek z WFOŚiGW, ponieważ 
przesunięto termin spłaty pożyczki na budowę kanalizacji Hucisko-Grojec- zmienił się termin 
zakończenia zadnia. 
Wójt Gminy dodał, że termin zakończenia zadania zmienił się z powodu nie wywiązania się 
mieszkańców z obowiązku podłączenia się do kanalizacji. Gmina musiała wysyłać monity 
i ponaglać mieszkańców, aby uzyskać założony wskaźnik zrealizowanych podłączeń. Gdyby 
się to nie udało nie uzyskalibyśmy umorzenia pożyczki.  
 
Rada Gminy 14 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 80/XXVII/2012 w sprawie 
zmian budżetu gminy Boronów na 2012 rok.  
 
 
 
 
Ad. 7 a 
 
Skarbnik Gminy poinformowała, że dodatkową uchwałą zwiększamy budżet gminy po 
stronie dochodów i wydatków o kwotę 24 634 zł. Jest to subwencja oświatowa, którą po 
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stronie wydatków przeznaczamy na wynagrodzenia wraz z pochodnymi w szkole 
podstawowej.  
Rada Gminy 14 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 81/XXVII/2012 w sprawie 
zmian budżetu gminy Boronów na 2012 rok.  
 
Ad. 8 
 
Skarbnik Gminy poinformowała, że konsekwencją podjętych trzech uchwał oraz zarządzeń 
podjętych w okresie międzysesyjnym jest uchwała w sprawie zmiany WPF. 
 
Rada Gminy 14 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 82/XXVII/2012 w sprawie 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2012-2021.  
 
Ad. 9  
 
Wójt Gminy wyjaśnił, że  działka gminna, ze względu na położenie,  nie jest przewidziana 
do  wykorzystania  i proponuje przeznaczyć ją do sprzedaży. 
 
Rada Gminy 14 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 83/XXVII/2012 w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej, niezabudowanej, położonej 
w Boronowie, stanowiącej własność Gminy Boronów.  
 
Ad. 10 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w czasie konsultacji projektu uchwały 
wpłynęły uwagi.  
Radni otrzymali wykaz uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował  sposób głosowania autopoprawek: każda 
poprawka osobno lub blokiem. 
Rada Gminy zdecydowała 14 głosami „za” o przegłosowaniu autopoprawek do projektu 
uchwały blokiem.  
Rada Gminy 14 głosami „za” zdecydowała o wprowadzeniu wszystkich poprawek do 
projektu uchwały.  
Rada Gminy 14 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 84/XXVII/2012 w sprawie 
przyj ęcia „Programu współpracy Gminy Boronów z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 
o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na rok 2013”.  
 
 Ad. 11 

a) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt budżetu gminy na rok 2013.  
Dochody zostały zaplanowane w wysokości 9 736 464, przy czym dochody majątkowe to 
kwota 50 000 zł. Na dzień dzisiejszy są to tylko dochody zaplanowane ze sprzedaży gruntów 
gminnych. Kwota ta nie zawiera dotacji na inwestycje, ponieważ w przeciwieństwie do roku 
2012 nie mamy na dzień przedstawiania budżetu podpisanych żadnych umów na środki 
unijne i inne dotacje na inwestycje. Jeżeli takie pojawią się w trakcie roku, to zostaną 
wprowadzone do budżetu.  
Przychody to kwota 900 000 zł i są to wolne środki wynikające z rozliczenia z lat 
poprzednich. 
Rozchody to spłata zaciągniętych pożyczek z WFOŚiGW zgodnie z harmonogramem spłat w 
wysokości 308 766 zł. 
Wydatki  zaplanowano w wysokości 10 327 698 zł, przy czym wydatki majątkowe to kwota 
1 750 662,61, co stanowi 17% wydatków ogółem. W 2012 r. na dzień planowania budżetu 



5 

było to 22,4% wydatków ogółem, a na dzień dzisiejszy to 27,6% wydatków ogółem, przy 
czym 1 748 989 to środki zewnętrzne, a 1 668 425,93 to środki własne.  
Szczegółowy opis uchwały budżetowej stanowi uzasadnienie do projektu uchwały 
budżetowej na 2013 r. Faktyczne potrzeby gminy zgłoszone przez radnych, sołectwa, 
pracowników merytorycznych oraz  jednostki organizacyjne to 11 257 239,39 zł. Aby móc 
zrealizować wszystkie potrzeby brakuje w budżecie źródeł pokrycia dla zadań na kwotę 
929 541,39 zł. W skutek tego, można zrealizować tylko rozpoczęte i najbardziej pilne 
inwestycje, jak również zadania bieżące niezbędne do funkcjonowania gminy.  
W jaki sposób szacowano dochody opisano na stronach 1-4 uzasadnienia do projektu. 
Struktura wydatków została przedstawiona w tabelce na str. 7 uzasadnienia, a szczegółowy 
opis wydatków na poszczególne zadania przedstawiono na stronach 8-20.  
Przedstawiono również zgodnie z ustawą o finansach publicznych projekt uchwały w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej na lata 2013-2021. Wieloletnia prognoza finansowa zawiera 
te same wartości co projekt uchwały budżetowej.  
Dla przypomnienia, zgodnie z uchwałą nr 47/XLII/2010 z dnia 8 czerwca 2010 po dzisiejszej 
sesji w terminie 7 dni komisje stałe odbywają swoje posiedzenia, na których formułują na 
piśmie swoje opinie i wnioski z propozycją zmian do projektu uchwały budżetowej. Jako 
wniosek rozumie się zbilansowaną propozycję zmiany wyrażoną liczbowo. W przypadku 
zgłoszenia propozycji i wprowadzenia nowego wydatku lub zwiększenia środków na wydatki 
przewidziane w projekcie, istnieje obowiązek wskazania źródła jego finansowania. 
W związku z tym, że sesja budżetowa przewidziana jest na 27 grudnia, materiały muszą 
spłynąć do radnych do dnia 13 grudnia, to wnioski  do budżetu powinny wpłynąć do Urzędu 
Gminy najpóźniej do dnia 10 grudnia.  
     b) Przewodniczący Rady Gminy przypomniał postępowanie w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy: 
- Projekt budżetu został przekazany przez Wójta Gminy zgodnie z terminem - do dnia 15 
listopada. 
- Przewodniczący Rady Gminy do dwóch tygodni zwołuje sesję Rady Gminy.  
- Radni otrzymują materiały 2 tygodnie przed terminem Sesji Rady Gminy. 
- Na sesji Rady Gminy następuje pierwsze przedstawienie budżetu gminy. 
- Po posiedzeniu sesji Komisje stałe zwołują posiedzenia w terminie 7 dni i formułują wnioski 
do budżetu, zgodnie z wytycznymi przedstawionymi już przez Skarbnika Gminy. 
- Do dnia 10 grudnia wnioski w formie pisemnej powinny być przekazane Wójtowi Gminy. 
- Wójt zapoznaje się z wnioskami Komisji oraz z opinią RIO, po analizie wniosków może 
wprowadzić je do budżetu, nieuwzględnione wnioski wymagają uzasadnienia.  
 Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem budżetu.  
 
Radny Bogdan Hutsz zapytał, czy planowane w budżecie jest dokończenie ciągu pieszo-
rowerowego w kierunku Zumpów oraz wycinka drzew.  
Wójt Gminy  odpowiedział, że jest zaplanowane w budżecie ok. 10 tys na wycinkę drzew. 
Losy inwestycji będą zależały również od przyznania środków z Urzędu Marszałkowskiego. 
Gminę dokończenie inwestycji ( 430 m) może kosztować około 150- 200 tyś. złotych.  
Odnośnie budowy „schetynówek”, nasza gmina nie ma zbyt dużych szans uzyskania dotacji,  
ponieważ ministerstwo zwiększyło do 50% wysokość dotacji, co będzie skutkowało mniejszą 
ilością dofinansowanych zadań. Proporcje teraz to 50%/50%. Zgłoszona ulica Polna z 
bocznymi nie może liczyć na dużą punktację,  gdyż ta jest uzależniona od infrastruktury 
wokół jak : chodniki , przejścia dla pieszych, sygnalizację świetlną , dojazd do ważnych 
instytucji czy placówek zdrowia itp. 
 
Radny Bogdan Hutsz przyznaje, że niekorzystne jest realizowanie inwestycji jedynie 
z własnych środków, należy szukać możliwości dofinansowania z zewnątrz.  
Kolejną sprawą poruszoną przez radnego jest budowa wodociągu na ul. Zacisznej 
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w Zumpach. Radny przypomina, że w kwietniu kończy się pozwolenie na budowę i dobrze 
byłoby rozpocząć prace choćby  wytyczyć trasę, aby nie trzeba było starać się o nowe 
pozwolenie.  
 
Radny Paweł Sukiennik stwierdził, że w  budżecie nie ujęto zakupu tablicy informacyjnej 
(telebimu) przy GOK w Boronowie.  
Wójt Gminy  odpowiedział, że zakup takiej tablicy nie jest przewidziany w najbliższym 
czasie. W GOK - u koniecznym będzie zrealizowanie innej inwestycji, mianowicie remontu 
sali widowiskowej ze sceną. Staramy się o dofinansowanie z LGD „Bractwo Kuźnic” i mamy 
szansę na ten cel uzyskać 90 tyś zł, ale resztę środków trzeba będzie dołożyć z własnego 
budżetu.  
Wójt Gminy  dodał, że konieczne jest zakończenie kluczowych inwestycji, potem będzie 
można pomyśleć o inwestycjach pobocznych.  
 
Radna Irena Brol zwróciła uwagę, że planowany na rok 2013 budżet jest mniejszy od 
budżetu na rok 2012 o prawie 4 mln zł. Należy skupić się więc na inwestycjach naprawdę 
koniecznych i ważnych. Jako przykład podała budowę ulicy Polnej, Szkolnej, Smolnej 
i Krótkiej. Mieszkańcy tych ulic czekają na realizację inwestycji już wiele lat, zwieńczeniem 
obecnie trwającej kadencji byłoby zakończenie tego zadania. Kolejną dużą inwestycją jest 
realizacja parkingu przy cmentarzu w Boronowie. Zgodnie z przygotowaną umową zadanie to 
musi być zrealizowane w ciągu 5 lat.  
 
Radny Paweł Sukiennik jest zawiedziony, że tak mało środków przeznacza się na kulturę 
w naszej gminie. Zostało wybudowane boisko LKS, z którego korzysta jedynie 5% 
mieszkańców. Odnośnie telebimu- koszt zakupu takiego telebimu po pewnym czasie może się 
zwrócić poprzez zamieszczanie reklam firm.  
 
Radny Henryk Ledwoń uznał, że koniecznie w budżecie należy przeznaczyć jakieś środki 
na poprawę bezpieczeństwa na ulicy Dworcowej, na mostku jest zwężenie, nie ma żadnej 
barierki. Droga nie posiada chodnika, a porusza się nią wiele osób, również młodzież i dzieci 
udające się na stację PKP.  
 
Radny Marian Ślęzok zauważył, że każdy z radnych, tak jak i każdy z mieszkańców, 
w zależności od miejsca zamieszkania ma inne potrzeby i priorytety. Wszyscy radni muszą 
obrać wspólne pewne zadania i kolejność ich realizacji.  
 
Radny Antoni Stroba zapytał Wójta, czy przeznaczone będą jakieś środki na 
zainwestowanie w teren w Hucisku przy stawach. Jest to ciekawy, rekreacyjny teren i radny 
ubolewa, że nic się tam nie dzieje, parkingi są nieoznaczone.  
 
Wójt  odpowiedział, że na ten cel można przeznaczyć środki z funduszu sołeckiego. Radni 
muszą się zastanowić, czy budżet przeznaczamy na realizację konkretnych inwestycji, czy 
rozdrabniamy na sfinansowanie mniejszych potrzeb, gdyż wszystkiego nie uda się 
zrealizować.  
 
Radny Witold Stawiarz zapytał, czy kwota przeznaczona w budżecie na budowę ulicy 
Krótkiej, Smolnej, Szkolnej i Polnej jest wystarczająca.  
 
Wójt Gminy  odpowiedział, że całość zadania powinna się zamknąć w kwocie 1 mln 200 tyś- 
1 mln 300 tyś.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wyraził swoją opinię, że jeśli otrzymamy pomoc z Urzędu 
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Marszałkowskiego należałoby na pewno dokończyć w przyszłym roku ścieżkę pieszo-
rowerową w kierunku Zumpów.  
Odnośnie barierki na ulicy Dworcowej, Przewodniczący Rady zastanawia się, czy metodą 
gospodarczą nie dałoby się jakiejś zmontować i ustawić w niebezpiecznym miejscu.  
 
Radny Krystian Jaksik wypowiedział się, że nie znalazł niestety w budżecie gminy żadnej 
inwestycji dla miejscowości Grojec. Spotkał się z zarzutami mieszkańców, że o sołectwie 
myśli się jedynie przy okazji organizowania Dożynek. Radny wnioskuje o zwiększenie kwoty 
na utrzymanie boiska, gdyż kwota 300 zł, która została przeznaczona na ten cel na początku 
istnienia boiska nie jest wystarczająca.  
 
Wójt Gminy odpowiedział, że największe środki w budżecie zostały właśnie przeznaczone 
na sołectwa, na budowę kanalizacji. Teraz inwestycje będą realizowane w Boronowie . 
Wójt Gminy  zwrócił uwagę, że utrzymanie powstałych  inwestycji również wymaga sporych 
nakładów finansowych (pompownie, obsługa Orlika, oświetlenie). 
 
Radny Witold Stawiarz zauważył, że w budżecie jest przewidziane 55 tyś na czyszczenie 
Lemny. Zapytał kiedy to nastąpi. 
 
Wójt Gminy  odpowiedział, że prawdopodobnie wiosną. Kwota ta jest jednak 
niewystarczająca na oczyszczenie dwóch stawów. Jeden był czyszczony jesienią i jeżeli nie 
będzie potrzeby,   czyszczony będzie tylko jeden .  
 
Radny Marian Ślęzok przypomina o konieczności dokończenia chodnika na ulicy Leśnej 
oraz o monitowanie w ZDW w sprawie ulicy Częstochowskiej.  
 
Wójt Gminy  odpowiedział, że już wstępnie rozmawiał z Panią Inspektor ZDW w tej sprawie, 
ale stara się o umówienie spotkania z Panią Dyrektor Wydziału Komunikacji Urzędu 
Marszałkowskiego w Katowicach. 
 
Radny Lesław Podolski stwierdził, że najlepszym rozwiązaniem będzie omówienie projektu 
budżetu na spotkaniach komisji stałych, gdyż teraz jest to bezcelowe i może trwać 
w nieskończoność.  
Radny Witold Stawiarz zapytał dlaczego w budżecie wydatki administracyjne są o 3 % 
wyższe w porównaniu do roku 2012. Co jest ujęte w tej pozycji. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, że podwyższenie kosztów wiąże się z podwyżkami dla pracowników 
w roku 2012, z wzrostem kosztów eksploatacyjnych (naprawy kserokopiarek, zakup tonerów 
itp.). Ponadto przewidziano zwiększenie zatrudnienia związanego z wprowadzeniem ustawy 
o gospodarowaniu odpadami od lipca 2013.  
 
Radny Bogdan Hutsz zapytał, jakich środków nie ma jeszcze zaplanowanych w budżecie, 
a mogą zasilić budżet gminy w ciągu roku. 
 
Wójt Gminy  odpowiedział, że czekamy na ostatnią transzę zwrotu VAT za kanalizację 
w Zumpach. Dodatkowe środki mogą wpłynąć na złożone w tym roku wnioski o płatność. 
 
Radny Krystian Jaksik zauważył, że na realizację parkingu przeznaczona została kwota 400 
tyś zł. Jest to kwota na pewno niewystarczająca. Czy jest przygotowany jakiś kosztorys na 
realizację zadania.  
 
Wójt Gminy  odpowiedział, że zgodnie w wyceną kosztorysanta inwestycja 
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„Zagospodarowanie terenu przy skrzyżowaniu ulic Wolności i Wojska Polskiego” będzie 
kosztowała ponad 2 mln zł. Parking  z  oświetleniem   i odwodnienie terenu do rzeki ca 800 
tys.  
 
Radny Bogdan Hutsz zapytał, czy istnieje możliwość pozyskania środków zewnętrznych na 
tę inwestycję. 
 
Wójt Gminy  odpowiedział, że są środki z PROWU, ok. 500 tyś na miejscowość. My jednak 
już wykorzystaliśmy tę kwotę na budowę boiska.  
 
Przewodniczący Rady Gminy poparł radnego Lesława Podolskiego odnośnie odłożenia 
dalszej dyskusji na posiedzenia komisji stałych.  
 
Ad. 12 
 
Radny Paweł Sukiennik zapytał, czy Radczyni przygotowała opinię w sprawie przejęcia 
przyłącza wod-kan.  
Radca Prawny odpowiedziała, że opinia prawna jest przekazana Wójtowi Gminy.  
 
Ad. 13 
 
Radny Paweł Sukiennik uznał, że należałoby jeszcze raz przedyskutować podjętą przez 
radnych na poprzedniej sesji stawkę za grunty ujętą w uchwale 70/XXVI/2012. Radni 
podnieśli stawkę z 0,20 groszy na 0,25 co stanowi prawie 40%.  
Skarbnik Gminy Małgorzata Cyl zabrała głos i stwierdziła, że w przypadku wprowadzenia 
zmian do uchwały należałoby zwołać sesję nadzwyczajną, gdyż uchwała ta musi być podjęta 
w tym roku i opublikowana w Dzienniku Urzędowym .  
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała ta już się ukazała w Dzienniku 
Urzędowym, zwoływanie sesji jest bezcelowe. Przypomina radnym, że wszyscy otrzymali 
materiały na sesję z odpowiednim wyprzedzeniem, Przewodnicząca Komisji Budżetu […] 
Irena Brol omawiała projekt uchwały na sesji, a wcześniej był również poddany analizie na 
posiedzeniu Komisji. Przewodniczący Rady podając stawkę 0,25 gr. pytał radnych czy są 
inne propozycje, na co nie otrzymał żadnej odpowiedzi.  
Radny Bogdan Hutsz stwierdził, że trzech radnych, którzy dobrze zapoznali się z projektami 
uchwał w domu wstrzymało się od głosu przy przegłosowywaniu projektu uchwały.  
Radny Sławomir Badura zapytał jak stawki za „pozostałe grunty” kształtują się w powiecie.  
Przewodniczący Rady Edward Czyż odpowiedział, że uchwalona przez radnych stawka nie 
jest największa w powiecie. W Lublińcu  np. uchwalono 0,27 gr.  
Radny Paweł Sukiennik dodał, ze natomiast w Koszęcinie uchwalono 0,22 gr.  
Radna Irena Brol oświadczyła, że każdy radny otrzymuje projekty uchwał w celu 
przygotowania się na sesję Rady Gminy. Podatki stanowią około 25%  dochodów gminy. Im 
są mniejsze, tym dochód gminy również jest mniejszy i  gmina jest zmuszona ograniczać 
wydatki,  w tym głównie na inwestycje. Zwraca uwagę na ciągle wzrastające koszty jakie 
gmina ponosi w ramach utrzymania już istniejących inwestycji i infrastruktury. Wszystkim 
zależy na rozwoju gminy, muszą więc się liczyć z wyższymi opłatami do budżetu gminy.  
Radny Sławomir Badura dodał, że radni jako mieszkańcy gminy również płacą podatki. 
Ponadto zwołanie sesji nadzwyczajnej generuje dodatkowe koszty i nie sądzi aby zwoływanie 
jej było celowe.  
Radca Prawny Mirosława Sulewska zwróciła uwagę, że radny Paweł Sukiennik zgłosił 
wniosek formalny o ponowne przedyskutowanie stawki od gruntów pozostałych. Radni 
muszą przegłosować zwołanie sesji nadzwyczajnej, jeśli miałaby się odbyć to w trybie 7 dni.  
Radny Henryk Myrcik  zgłosił wniosek formalny o zarządzenie przerwy.  



9 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5-minutową przerwę.  
 
Po przewie radni przystąpili do głosowania nad wnioskiem formalnym radnego Pawła 
Sukiennika.  
Rada Gminy 4 głosami „za”, 8 głosami „przeciw” oraz 2 głosami „wstrzymującymi się” 
odrzuciła wniosek formalny radnego Pawła Sukiennika o ponowne rozpatrzenie stawki 
podatku od gruntów w pozycji „pozostałe”.  
Wójt Gminy poinformował, że prowadził rozmowy z innymi wójtami na temat stawek za 
odbiór odpadów zgodnie z nową ustawą o porządku i czystości w gminach. Wstępne stawki 
przygotowane przez Wójta są niższe niż w pozostałych gminach. Po przetargu może się 
okazać, że gmina będzie zmuszona dopłacać w tej materii. Wójt zwraca uwagę, że gmina 
będzie się zajmować  również zbiórką odpadów wielkogabarytowych, segregowanych i  
elektrycznych. Dodatkowe koszty związane również będą ze wzrostem zatrudnienia.  
Radny Lesław Podolski na prośbę sołtys Dębowej Góry Pani Róży Lipki zwraca się z prośbą 
o wyjaśnienie problemów z wodą na Dębowej Górze. 
Wójt Gminy odpowiedział, że w weekend wraz radnymi Henrykiem Myrcikiem oraz byłym 
radnym Alojzym Foglem próbowali zdiagnozować problem. Okazało się, że stanowi go 
odpowietrznik, a pompy nie stanowią zaworu zwrotnego. Również rury wymagają naprawy,  
Pan Machoń ma w najbliższych dniach przygotować kosztorys wymiany i naprawy. Wójt 
Gminy poinformował, że wkrótce Pan Machoń likwiduje firmę i trzeba będzie wysłać nowe 
zapytania ofertowe do firm.  
Radny Lesław Podolski cieszy się, że Wójt wraz z radnymi stara się rozwiązać problem. 
Prosi jednakże o upoważnienie Pana Fogla o udzielanie informacji mieszkańcom, którzy są 
bardzo niecierpliwi w tej sprawie i wydzwaniają do radnego, a przede wszystkim do sołtyski.  
Radny Lesław Podolski zwrócił uwagę, że ostatnie dwa tygodnie jest wożony do lasu 
kamień przez ciężkie samochody, co znowu spowodowało uszkodzenie drogi, a była ona 
naprawiana z pieniędzy sołeckich. Radny proponuje, aby Nadleśnictwo zgłaszało Gminie 
przeprowadzane roboty, wtedy Gmina będzie miała wiedzę, komu zgłaszać ewentualne 
uszkodzenia.  
Wójt Gminy  odpowiedział, że wybiera się w najbliższym czasie do Nadleśnictwa i poruszy 
tę sprawę.  
 
Ad. 14 
 
Radna Irena Brol docenia pracę wykonywaną przez pracowników gospodarczych 
polegającą na zamiataniu ulic i chodników. Prosi jednak o zwrócenie uwagi na zbieranie przy 
okazji  śmieci (puszki, papiery).  
 
Wójt Gminy  poinformował, że gościł niedawno Komendanta Posterunku w Woźnikach, pod 
który podlega Gmina Boronów. Komendant zwrócił się do Wójta z prośbą o wsparcie 
finansowe na zakup blaszanego garażu. Komendant ma zamiar odzyskać samochód, który był 
wcześniej w Koszęcinie, a po likwidacji posterunku został przejęty przez Komendę Policji w 
Lublińcu. Warunkiem jest jednak garażowanie tego samochodu. Wójt dodał, że Gmina 
Boronów dotowała kiedyś zakup tego samochodu.  
 
Radna Jolanta Sierańska jest raczej przeciwna finansowemu wsparciu. W Koszęcinie 
działał świeżo odremontowany posterunek policji, który znajdował się blisko naszej 
miejscowości, co jest ważne w przypadku wszelkich interwencji. Został zamknięty, 
a samochód przejęła policja w Lublińcu.  
 
Wójt Gminy oświadczył, że przygotowano plan rozwoju dla rozbudowy sieci wod-kan do 
planu przestrzennego. Konieczne jest określenie obszaru priorytetowego. Plan rozwoju jest 
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przygotowywany na 4 lata. Wójt Gminy proponuje obranie obszaru między ul. Niwską 
a Poprzeczną. Są już tam wytyczone drogi oraz parę domów w stanie surowym. Poddaje 
radnym ten obszar do przedyskutowania. 
 
Przewodniczący Rady Gminy sugeruje, aby zająć się tym tematem na najbliższych  
posiedzeniach komisji.  
Radny Sławomir Badura prosi o przygotowanie mapki oraz uzasadnienia dla dokonanego 
wyboru.  
Wójt Gminy  odpowiedział, że pracownik Urzędu Gminy przygotuje mapkę na posiedzenia 
komisji. Można się ponadto posiłkować planem przestrzennym, który radni mają na płytach 
cd.  
Radny Henryk Myrcik  zapytał, czy jest jakaś alternatywa do propozycji wybrania obszaru 
między ul. Niwską i Poprzeczną.  
Wójt Gminy  odpowiedział, że na ten obszar poszły już nakłady finansowe. W planie 
zagospodarowania przestrzennego mamy wiele terenów pod zabudowę, ale nie ma rozwiniętej 
infrastruktury drogowej. 
Radny Henryk Ledwoń zapytał, czy jak wybierze się pewien obszar na rozbudowę sieci 
wod-kan zgodnie z planem rozwoju, a później okaże się, że zabudowa rozwija się na innych 
terenach, to jak długo potrwa zanim i tam będzie budowana nowa sieć. 
Wójt odpowiedział, że aż do nowego planu, czyli 4 lata.  
Radny Marian Ślęzok zauważył, że w planie zagospodarowania przestrzennego 
pozostawiono mieszkańcom wybór odnośnie wytyczania dróg. Dla gminy takie rozwiązanie 
jest korzystne, gdyż będzie wiedza w jakie tereny inwestować i rozwijać.  
Radny Bogdan Hutsz dodał, że radni przegłosowali zgodnie plan zagospodarowania 
przestrzennego, który wszedł już w życie. W planie wyznaczono wiele działek pod zabudowę. 
Należy się więc spodziewać roszczeń mieszkańców dotyczących rozbudowy infrastruktury. 
Niektóre już się pojawiają.  
Radny Henryk Myrcik  oświadczył, że rozpowszechniane są nieprawdziwe informacje, że 
Wójt Gminy blokuje dalszą budowę ścieżki w kierunku Zumpów. Proponuje w biuletynie 
gminnym wyjaśnić w kilku zdaniach stanowisko Wójta w tej sprawie.  
Wójt Gminy  zapowiedział, że w biuletynie znajdzie się podsumowanie wszystkich 
prowadzonych i ukończonych inwestycji. Ponadto planuje zorganizować zebranie wiejskie na 
początku wiosny, kiedy będzie więcej informacji na temat gospodarowania odpadami. 
Wszelkie wątpliwości mieszkańców będą wyjaśniane.  
 
Ad. 15 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do Rady wpłynęły trzy pisma: 

� Pismo ze Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydziału Nadzoru w sprawie wszczęcia 
postępowania nad uchwałą w sprawie statutów sołectw. Oznacza to, ze uchwałę trzeba 
będzie ponownie podjąć.  

� Zaproszenie z Diecezji Gliwickiej na „Adwentowe Godziny Skupienia”  
� Pismo od pracownika Urzędu Gminy w sprawie utworzenia obwodów głosowania.  
Przewodniczący Rady przypomniał, że w terminie 90 dni od podjęcia uchwały w 
sprawie utworzenia okręgów wyborczych na terenie gminy należy podjąć uchwałę dot. 
obwodów głosowania. Pani Iwona Bełkot-pracownik Urzędu Gminy  w piśmie proponuje 
utworzenie trzech obwodów głosowania: 2 w szkole oraz 1 w Urzędzie Gminy. Swoje 
stanowisko motywuje usprawnieniem pracy komisji przy liczeniu głosów.  

Radna Jolanta Sierańska jest zdania, że tworzenie trzeciego obwodu to dodatkowe koszty 
dla gminy. Ponadto mieszkańcy są przyzwyczajeni do głosowania w szkole. Jeżeli już 
miałyby być trzy obwody to zdecydowanie w jednym miejscu – w szkole.  
Radny Bogdan Hutsz dodał, że duża sala w szkole w zupełności wystarczy na 
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zorganizowanie zarówno dwóch, jak i trzech obwodów głosowania. Odradza natomiast 
świetlicę szkolną, gdzie jest za mało miejsca.  
Większość radnych wstępnie opowiedziała się za utworzeniem dwóch obwodów głosowania.  
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że po uzgodnieniu z Wójtem Gminy oraz 
pracownikiem Obsługi Rady i Promocji od najbliższej sesji, która odbędzie się 
prawdopodobnie dnia 27.12.2012 r. projekty uchwał będą umieszczane na stronie BIP Urzędu 
Gminy w zakładce „projekty uchwał”.  
Zapytał radnych, czy ktoś oprócz radnego Lesława Podolskiego decyduje się na 
otrzymywanie projektów uchwał jedynie w wersji elektronicznej.  
Żaden z radnych nie wyraził takiej chęci. 
Przewodniczący Rady zapytał także radnych, czy jeszcze ktoś oprócz zgłoszonych już 
wcześniej osób chciałby otrzymywać dietę za udział w sesjach i posiedzeniach komisji na 
konto. Jeżeli tak można taką wolę zgłosić pracownikowi Obsługi Rady i Promocji.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy w związku poświątecznym terminem najbliższej 
sesji nie chcieliby, aby godzina posiedzenia była wcześniejsza.  
Większość radnych opowiedziała się za utrzymaniem godziny 16.00. 
Radny Witold Stawiarz zaniepokoił się niepochlebnym artykułem w dodatku lublinieckim 
„Dziennika Zachodniego”, w którym opisuje się wyniki badań ankietowych dotyczących 
udzielania informacji publicznej, prowadzonych w gminach, między innymi powiatu 
lublinieckiego. Wyniki te plasują naszą gminę na odległym miejscu. 
Skarnik Gminy Małgorzata Cyl oraz pracownik Obsługi Rady i Promocji Ewa Stefanik 
wyjaśniły, że gmina Boronów zgodnie z przesłanymi rezultatami ankiety znajduje się 
w połowie stawki wszystkich gmin, nie na końcu. Należy zwrócić uwagę, że system 
przyznawania punktów jest bardzo restrykcyjny. Przyznaje się na przykład punkty za jak 
najszybszą odpowiedź na zadane pytania. Nawet jeśli pracownik odpowie w terminie, ale 
odpowiedź nie zostanie udzielona natychmiastowo, gmina otrzymuje mniejszą ilość punktów. 
Artykuł, który ukazał się w gazecie nie jest więc zupełnie adekwatny do ogólnych rezultatów 
badania, ponadto nie wyjaśnia mechanizmów punktacji.  
 
Radny Paweł Sukiennik zwrócił uwagę na słabą frekwencję radnych oraz mieszkańców 
w wydarzeniach kulturalnych naszej gminy, na przykład w koncercie galowym 
„Interpretacje”.  
 
Ad. 16 
 
Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i zamknął XXVII sesję Rady 
Gminy w Boronowie. 
 
 
Sporządziła: mgr Ewa Stefanik                                            Przewodniczący Rady Gminy 
                Edward Czyż 
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